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2023 har været et år med stor udskiftning. 1 trådte ud af bestyrelsen. 3 nye trådte ind, så vi nu igen er 7 + en 
suppleant. De gamle arbejdsgrupper blev nedlagt og i stedet er der i årets løb oprettet en række nye. Det er vigtigt, 
vi arbejder for det, som vi brænder for i vores lille lokalsamfund, så vi fastholder et godt sammenhold og fælles 
initiativer. På den måde er det også lettere som nytilflyttet at blive en integreret del af vores fællesskab.  

På årets generalforsamling havde vi landdistrikt koordinator Connie Mark Skovbjerg til at holde et oplæg om, hvad 
der rører sig i landdistrikterne, samt hjælpe med idégenerering til hvor vi gerne vil hen. Bestyrelsen bearbejdede 
de indkomne idéer. Og på et opfølgende møde opstod 9 nye arbejdsgrupper.  

I 2023 kunne vi sige velkommen til 4 nye beboere mens 1 flyttede væk. Vi håber, de nye beboere vil falde godt til 
og tage aktivt del i vores lokalsamfund.  

Vejret har været omskifteligt. Omkring midsommer var der tørke, mens der i andre lange perioder har været utrolig 
megen regn og blæst. I efteråret oplevede vi århundredes værste oversvømmelse, hvor vandet stod langt op i 
skoven. Kombineret med et kraftigt blæsevejr fik det gjort en del skade. Heldigvis dog ikke på nogen beboelse her 
hos os. Men med udsigt til mere ekstremt vejr, har det fået os til at overveje, om der er noget, vi kan gøre for at 
sikre os selv bedst muligt i sådanne situationer. Når havet viser tænder, er det både storslået og frygtindgydende. 

Vi blev kontaktet af Havørred Als, der ønskede at udlægge stenrev ved en række vandløb, og ønskede vores 
hjælp og opbakning. Det første stenrev blev lagt ud i efterårsferien ved Snogbækkens udløb. Dog med et par 
dages forsinkelse, på grund af nogle tekniske forhindringer. Sammen med Snogbækkens Bådelaug bakker vi op 
om dette initiativ i håbet om, det kan være med til at forbedre vores havmiljø. I 2024 følges initiativet op, ved at der 
plantes ålegræs uden om stenrevet. Vi håber, dette kan hjælpe, så der kommer mere liv langs vores kyster.  

I juli måned fandt min datter en enlig kanin ved vandet tæt ved skoven. Den var tam, så hun kunne sagtens tage 
den op, så hun tog den med hjem. Ingen vi nævnte det for, kendte til den. Så vi tog den til os. Den var rigtig sød 
og tam. Vi kaldte den Pandora. 4 dage efter kom der 5 unger ud af Pandoras æske. De er alle meget nuttede. Men 
vi tænker, nogen har sat den ud og er rejst på ferie. Nogle dage senere fandt vi en død kanin i indkørslen. Vi 
tænker, det nok har været faderen til ungerne, der ikke var lige så heldig. Man fatter ikke, hvem der kunne få sig 
til at sætte dem ud i naturen og tænke, de nok kan klare sig selv!   

Sten og Ebbe fik søgt bevillinger til en hjertestarter. Tak til Fabrikant Mads Clausens Fond, Linak og Alsform for 
støtte til dette projekt. 

I december blev der taget initiativ til åben adventskalender, hvor nogle af os åbnede vores have og serverede en 
varm drik samt lidt småkager eller lignende. Det var rigtig hyggeligt. 2023 blev afsluttet med en tur i Alssund på 
Nytårsaftensdag på initiativ af vinterbadeklubben. Vi ser frem til nye initiativer og opbakning også i det nye år.  

Betta Hansen  
Sottrupskov Landsbylaug 
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Aktiviteter 

  

Bestyrelsesarbejde 

Bestyrelsen: 

Formand Betta Hansen 

Næstformand Gisela Andresen 

Kasserer Ebbe Hansen 

Sekretær Pernille Aaskov Nielsen 

Webmaster Klaus Blaske Nielsen 

Medlem Maja Koch 

Medlem Gertrud Cilia Nielsen 

Suppleant Anni Meyer 

Revisor Steen Nissen 

Bosætningskoordinator  

Klaus Blaske Nielsen 

Jeg hedder Pernille. Jeg bor 
sammen med min mand 
Klaus og min søn Lauge i 
nr. 32. Vi flyttede til byen i 
2022. 

Jeg blev en del af 
bestyrelsen i Sottrupskov 
landsbylaug, fordi vi, 
allerede inden vi flyttede til 
byen, mærkede et stort 
sammenhold, hjælpsomhed 
og engagement og det vil 
jeg gerne bidrage til på en 
aktiv måde.  

 

 

Jeg hedder Betta og er formand og 
initiativtager til Sottrupskov 
Landsbylaug Jeg bor med min mand 
og mine 2 børn. Jeg er vokset op her 
og vil gerne bidrage til at landsbyen 
også i fremtiden bliver ved med at 
være et attraktivt sted at bo.  

 

Jeg har valgt at være en del af 
Sottrupskovs landsbylaugs 
bestyrelse for at være en del af 
samt bidrage til fællesskabet i 
Sottrupskov.  
Fællesskaber og gode venskaber 
er en vigtig del af mig som 
menneske, det kan jeg være med til 
at styrke i Sottrupskov som medlem 
af bestyrelsen. For mig som person 
er det givende, hyggeligt og 
lærerigt at arbejde sammen med de 
andre i bestyrelsen, og 
derigennem have medindflydelse 
på kommende forandringer i 
Sottrupskov. 
 

 

Ebbe og Betta deltog i Sønderborg 
Landsbyforums årsmøde den 22. maj i 
Ullerup 
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Arbejdsgruppe 1:  
Shelter og bålplads 

Der er endnu ikke rapporteret aktivitet i gruppen.  

Shelter og bålplads: 

Dennis T. Hansen 

Anders Koch Sørensen 

Torben Koch Sørensen 

Chresten Lorenzen  
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Arbejdsgruppe 2:  
Fællesspisning med 
bankospil 

Torsdag den 16. november blev der afholdt fællesspisning og bankospil. Det var en 
hyggelig aften med fint fremmøde og hyggeligt samvær. Der blev serveret helstegt 
pattegris. Og bagefter afholdt bankospil. Alle deltagere havde haft en gave med, som 
man kunne vinde.  

Fællesspisning med bankospil: 

Gisela Andresen 

Hanne Lyager Birkedal 

Ebbe Hansen 

Vil gerne have flere medlemmer 
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Arbejdsgruppe 3:  
Juletræstænding 

Traditionen tro blev der holdt juletræstænding. Denne gang var det den første søndag i advent, hvor vi mødtes ved 
vandet og tændte det første juletræ. Derefter gik vi med fakkeltog og til krolfbanen, hvor det andet juletræ blev tændt 
og der blev serveret gløgg og æbleskiver.  

 

Juletræstænding: 

Conny Bohsen 

Peter Bohsen 

John Andresen 

Gisela Andresen 

 

Anni tog desuden initiativ til åben adventskalender, hvor 
forskellige familier i løbet af december åbnede deres 
have og serverede lidt varmt at drikke samt lidt 
julegodter. Ind imellem sang vi også en julesang. Idéen 
kommer muligvis fra en tysk tradition ved kirkerne i de 
større byer. Det var rigtig hyggeligt at mødes på denne 
måde også i vintertiden, hvor man ellers ikke kommer så 
meget ud. Så tak til Anni for et godt initiativ. 

 

 



 
 
 

8 
 

 

  

Arbejdsgruppe 4:  
Kajakvedligehold 

 

Kajakkerne er blevet repareret og sat i læ for vinteren. Husk landsbyens beboere kan frit booke 
kajakkerne på eget ansvar i sommerperioden, når de ligger ved vandet.  

Alle vedtægter og regler i brug af havkajak ligger på landsbylaugets hjemmeside www.sottrupskov.dk 
under ”Kajakklub” 

 

  

Kajakvedligehold: 

John Andresen 

Gisela Andresen, 

Torben Kock Sørensen 

Maja Kock Sørensen 
 

Hvert år opdaterer Dorthe landsbyens fødselsdagskalender med dem, der melder 
personlige mærkedage ind. Derfor er vi flittige til at flagre, når folk fylder rundt eller kan 
fejre andre store mærkedage. Landsbylauget har i øvrigt efter opfordring fra Kai på 
generalforsamlingen købt en vimpel, der hænger i flagstangen de øvrige dage. 

http://www.sottrupskov.dk/
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Arbejdsgruppe 5:  
Infrastruktur 

Infrastruktur: 

Ebbe T. Hansen 

Steen Nissen 

Flere medlemmer ønskes 

Efter flere års forgæves forsøg, lykkedes det i 2023 Ebbe og Steen at søge penge hjem til en hjertestarter. 
Hjertestarteren er efterfølgende opsat ved vejen hos Ronnie og Gertrud ved nr. 13. Tak til Fabrikant Mads 
Clausens Fond, LINAK og Alsform for støtte til hjertestarteren. Og til Ronnie og Gertrud for at lægge grund 
og strøm til hjertestarteren. Vi håber ikke, vi får brug for den. Men det er en betryggelse at have den 
indenfor en tilgængelig afstand. 
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Arbejdsgruppe 6:  
Cykel/padleboard 
pumpestation 

Cykel/padleboard 
pumpestation: 

Mie Kock Sørensen 

Lauge Blaske Nielsen 

Pernille Aaskov Nielsen 

Gruppen er i gang med at undersøge, om vi kan få en cykel/padleboard pumpestation sat op ved vandet på 
samme måde, som det er set andre steder i Sønderborg.  
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Arbejdsgruppe 7:  
Alternativ til grundlovsfest 

Alternativ til 
grundlovsfest: 

Gisela Andresen 

Pernille Aaskov Nielsen 

Steen Nissen 

Hanne Lyager Birkedal 

Gertrud Cilia Nielsen 

Ønsker flere medlemmer 

Den tidligere arbejdsgruppe, der gennem en årrække har arrangeret Grundlovsfest i Sottrupskov 
besluttede at nedlægge sig selv. Derfor blev der i 2023 ikke afholdt nogen grundlovsfest.  

En ny arbejdsgruppe har meldt sig på banen. Da flere i denne gruppe, ikke har fri på grundlovsdag, har 
man i stedet valgt at lave en lukket fest for beboere i Sottrupskov og deres familier samt medlemmer af 
Nydamselskabet i forbindelse med pinsen. Dette prøves af for første gang i 2024. 

Efter en pause i 2022 blev der den 19. august holdt Sottrupskovfest på marken ved nr. 9. Det var en rigtig 
hyggelig aften med god opbakning. 

  

  

Festkomiteen for 
Sottrupskovfesten går på skift 
mellem de af landsbyens 
beboere, der deltager i festen. 

Der har været afholdt 
Sottrupskovfest siden 1979.  
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Arbejdsgruppe 8:  
Vinterbad og sauna 

Vinterbad og sauna: 

Gisela Andresen 

Pernille Aaskov Nielsen 

Stephanie Kaul 

Annegret Meyer 

Gertrud Cilia Nielsen 

Hauke Meyer 

Ronnie Nielsen 

Litta Hamann 

Lientje Meyer 

En større gruppe har meldt sig til arbejdsgruppen, der vil arbejde for en vinterbade klub. Der har igennem en 
årrække været snakket en del om en sauna. Gruppen vil undersøge, hvad der skal til for at dette bliver realistisk. 
Alternativer til en sauna kan være et vildmarksbad eller en svedehytte.  

Men der er mange ting, der skal på plads for at kunne realisere det. En mulighed kunne for eksempel være en 
mobil sauna – eventuelt delt med andre nærliggende landsbylaug, så man ikke fast skal huse den. Placeringen 
er nemlig en af problematikkerne. En anden er driftsomkostninger. 

Der blev inviteret til 2 ugentlige vinterbade i en periode. Desuden blev der nytårsaftensdag arrangeret nytårsbad 
med kransekage og portvin for interesserede i Sottrupskov og omegn.  

 

I vores sommerferie så vi denne smarte mobile sauna på 
Slette Strand i det nordjyske. Måske noget lignende på et 
tidspunkt kan blive en realitet hos os. 
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Arbejdsgruppe 9:  
Brolaug/tømmerflåde 

Brolaug/tømmerflåde: 

John Andresen 

Torben Sørensen 

Ronnie Nielsen 

Hauke Meyer 

Klaus Blaske Nielsen 

Carsten T. Hansen 

Der er etableret et brolaug, der skal undersøge mulighederne for et samarbejde mellem de private ejere af den 
tidligere krobro og landsbylauget. Landsbylauget kan ikke påtage sig ansvar for broen. Men vil gerne samarbejde 
omkring broen, så den bevares til glæde for landsbyens beboere og de mange besøgende i området. Et sådant 
samarbejde kan også være med til at bevare broen i en god stand samt eventuelt udbygge med en tømmerflåde 
eller lignende. Gruppen er i kontakt med kommunen omkring formalisering af et sådant samarbejde.  

 

 

Vind og vejr er hårdt ved broen, så der kræves en del 
vedligehold. Her et billede af badebroen efter stormfloden i 
efteråret. 
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Omtale og PR 

 

Markedsføring: 

www.sottrupskov.dk 

Webmaster  
Klaus Blaske Nielsen 

Sottrupskov Facebook gruppe 

Dorthe Warnecke 

Fotografier 

Jan Rosenquist Johannsen m.fl. 

Hjemmesiden er blevet opdateret. Der udsendes et nyhedsbrev til tilmeldte, når der lægges noget nyt på 
hjemmesiden. Så hvis du vil følge med i hvad der sker, så husk at tilmelde dig. 

 

 

Søndag den 21. maj mødtes en lille gruppe til affaldsindsamling. Vi fik ryddet op i noget af det, 
der lå rundt omkring og flød. Bagefter kunne vi nyde en pølse på Sønderborg Forsynings 
regning. Endnu et initiativ til forskønnelse og samarbejde i vores landsbysamfund. 

 

http://www.sottrupskov.dk/
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Billeder fra året der gik 

Det har været mange smukke regnbuer i året der er gået. Der har i perioder været særdeles vådt. Men en regnbue er nu et smukt syn. 

         

 

    

Den 20.-21. oktober oplevede vi den værste stormflod i mere end 100 år. Det var en hidsig omgang. Dagen efter lå regnorm i massevis på jorden. 

      

Udlægning af stenrev ved Snogbækken. Forhåbentlig bærer det frugt, så der atter kommer mere liv i Alssund. I sommeren 2024 bliver der plantet ålegræs 
ved stenrevet og senere vil der blive sat unge havørreder ud. 
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